
	
	
	
	
	
	
Et hektisk politisk år på adoptionsområdet 
Kort tid efter sidste generalforsamling i november 2019 indledte bestyrelsen et hektisk forløb for at 
forhindre, at adoptionsområdet blev lagt ind under Ankestyrelsen. Kort fortalt fremgik det af en 
undersøgelse om en bæredygtig model på adoptionsområdet, at der blev lagt op til en sådan 
model. På den baggrund gik vi i arbejdstøjet, og vi indledte en grundig og faktabaseret 
oplysningskampagne til Social- og indenrigsudvalgets medlemmer, hvor vi bl.a. fremhævede 
risikoen for at en række oprindelseslande ville undlade at samarbejde med Danmark i en statslig 
adoptionsformidling. 

Nogle af de væsentligste argumenter er, at en adoptionsproces er en flydende proces, der meget 
dårligt passer ind i en bureaukratisk ramme, hvor man ikke har de fornødne adoptionsfaglige 
kompetencer og erfaring gennem mange år. En ihærdig indsats med personlige møder, 
telefonmøder, online møder osv. fortsatte hen over sommeren og ind i efteråret med væsentlige 
samarbejdspartnere i de politiske partier. Konklusionen er, at international adoption fortsat skal 
foretages gennem en NGO, og dermed fortsætter arbejdet i DIA, der derfor også har genåbnet for 
nye ansøgere. En voldsom vigtig indsats bar frugt. 

Senest har Social- og indenrigsudvalget vedtaget, at der skal samarbejdes mere med de andre 
nordiske lande, og det hilser vi velkommen. Den fremtidige finansiering skal forhandles i den 
kommende tid, og bestyrelsen arbejder fortsat hårdt på, at det skal være meget billigere for 
ansøgerne, gerne ved at man følger den islandske model, hvor staten finansierer hovedparten af 
de driftsomkostninger, der er i formidlingsarbejdet. 

Den kommende periode frem mod næste generalforsamling i 2021 bliver det vores opgave at søge 
at sikre den bæredygtige model gør, at flere vælger adoption som en god familieform. 

For uddybning og dokumentation mv. henvises til vores hjemmeside. 
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